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Acta 01.2022 
 

SESSIÓ ORDINÀRIA DEL CONSELL DE CIUTAT DE CORNELLÀ DE LLOBREGAT, 
CELEBRADA EN PRIMERA CONVOCATÒRIA EL DIA 21 DE MARÇ DE 2022 

 

A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són un quart de vuit hores del dia 21 de març de dos 
mil vint-i-dos, es reuneixen, en el Citilab, situat a la Pl. de Can Suris, s/n, d’aquesta ciutat, prèvia 
convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment previstos, els membres integrants 
del Consell de Ciutat de Cornellà de Llobregat així com els convidats que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del senyor Antonio 
Balmón Arévalo, Alcalde, i assistits per mi, la Secretària Delegada.  
 
ASSISTENTS 
 

Presidència  
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo 
Alcalde-President de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat 
 

Vicepresidència 
 
Senyora Emilia Briones Matamales 
Tinenta d’Alcalde i Regidora delegada de l’Àrea de Presidència de l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat 

 
Vocals 
 

a. En representació dels Grups polítics municipals 
 
 Partit dels Socialistes de Catalunya/Candidatura de Progrés (P.S.C.-C.P.): 

    Senyora Emilia Briones Matamales 
 
 Esquerra Republicana de Catalunya – Acord Municipal (E.R.C-A.M.): 
    Senyora Raquel Albiol i Gilabert 
 
 
 Ciutadans – Partido de la Ciudadanis (C’s) 
    Senyor Daniel Martínez Rodríguez 
 
 Podemos: 
     Senyora Ana María Cantillo Romero 
 
 En Comú-Movem Cornellà-En Comú Guanyem (E.C.-M.C.-E.C.G.): 
     Senyor Sergio Gómez Márquez 

b.  En representació dels Consells de Participació de Cornellà de Llobregat  

 Consell Municipal d’Esports 
Senyor José Manuel Hernández González 
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 Consell Municipal de la Dona 
Senyora Maria Carmen  Espuña Cerezo 
 

 Consell Municipal de Seguretat i Prevenció 
     Senyor René López Lucas 

 
 

c.  Institucions més significatives de la ciutat 

 Senyor Juan Carlos Bravo 
ASOCIACIÓN CULTURAL RECREATIVA PEÑA DOMINÓ SAN ILDEFONSO 
 

 Senyora Pura Velarde Cidoncha  
FEDERACIÓN DE ASOCIACIONES DE VECINOS DE CORNELLÀ  
 

 Senyor Lluis Ponce Garrido 
CONFEDERACIÓ SINDICAL DE LA COMISSIÓ OBRERA NACIONAL DE CATALUNYA 

 Senyora Dolors Campos Rodríguez 
CORNELLA COMPRA A CASA 

 
 Senyor Joan Garcia Garcia 

CRUZ ROJA ESPAÑOLA 
 
 Senyor Vicenç Ivorra 

GREMI D’INSTAL·LADORS DEL BAIX LLOBREGAT 
 

d. Persones d’especial rellevància ciutadana 
 

 Senyor Benigno Martinez Ojeda 
 Senyor Jose Antonio Gallego Soto 
 Esperanza Megías Román 

 
 

e.  Ciutadania de Cornellà de Llobregat 
 

 Senyora Maria Victòria Amargant Salgado 
 Senyora Mª Carmen Remolins Isant 
 

 
ASSISTENTS CONVIDATS AMB VEU I SENSE VOT 

 Senyor Joan Barrera Riba 
SÍNDIC MUNICIPAL DE GREUGES 
 

Secretària Delegada 

 Senyora Dolors Leyva Grasa  
 

Convidats  
 

 Senyor Segundo Poblador Trinidad 
 Senyora Virginia Vallvé Cádiz 
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 Senyora Ana Barbosa 
 Senyora Maria José Ramos Ibor 

 
 

EXCUSEN ASSISTÈNCIA: 
 

Vicepresidència 

Senyor Josep Nadal Tuset  
Persona d’especial rellevància de la ciutat 
 
 

Vocals: 
 
a. En representació dels Consells de Participació de Cornellà de Llobregat 

 
 Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat 

Senyor Pedro  Rodríguez Guijarro 
 

 Consell Assessor de la Gent Gran 
Senyora Neus Bos Bolós 
  

 Consell Municipal de Cultura 
 Senyora Monserrat Orozco Cees 
 

 Consell comunitari de la Infància i de l’Adolescència 
 Senyora Marina Ràfols Cambil 
 

 Consell Municipal de Comerç i Turisme 
 Senyor Francesc Rivero Rosell 
 

 
c. Institucions més significatives de la ciutat 

 

 Senyor Eugeni Tamarit Oró 
ORFEO CATALONIA 
 

 Senyor Juan Miguel Villalón Plaza 
Sindicat UNIÓ GENERAL DE TREBALLADORS DE CATALUNYA 

 
 
d. Ciutadania de Cornellà de Llobregat 

 
 Senyor Alex Pedrerol Torres 
 Juan Carlos Calvo Lamillar 

 Francisco Aguilar Gallardo 

 
NO ASSISTEIXEN 
 

 Consell Municipal de Participació de Medi Ambient 
Senyor Leonardo Baquedano López 
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 Consell Municipal de Salut 

Senyora Heliodora González Barguilla 
 

 Consell Comunitari de Serveis Socials 
Senyor Luis López Muñoz 

 
b. Institucions més significatives de la ciutat 

 
 Senyora Maribel López 

   UNIO ESPORTIVA CORNELLA 
 

 Senyora Maria Dolores Crisóstomo Moreno 
ASSOCIACIÓ FEDERACIÓ PARES I MARES D’ALUMNES 

 

c. Persones d’especial rellevància ciutadana 
 
 Senyora Helena Porras Mascaró 
 

 

 
 
 
Senyor Antonio Balmón 
A la hora prevista, pren la paraula el senyor Balmón per agrair la presència dels assistents a 
aquesta sessió, fent esment de l’escenari de sortida de la pandèmia, el que provoca la reunió en 
Consell de Ciutat per a explicar els projectes de ciutat. Tot i que la crisi bèl·lica demana actuar 
mantenint el rumb, i tot i els dubtes de l’evolució i de l’economia que se’n deriva del conflicte 
armat que s’està vivint, -i que mostra un escenari imprevisible i canviant-, cal seguir fent 
actuacions positives i de futur  a la ciutat.  
 
Seguidament, el senyor President declara oberta la sessió i vàlidament constituït el Consell, 
ordenant que es procedeixi al despatx dels assumptes que integren l’Ordre del Dia, en relació 
amb els quals s’adopten els acords següents: 
 
 
Punt primer.- Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
 
Senyor Antonio Balmón 
Pren la paraula el senyor Balmón, actuant com a President, i proposa l’aprovació de l’acta de la 
sessió del dia 9 de novembre de 2021.  
 
Es dóna per aprovada l’acta i, a continuació, cedeix la paraula a la senyora Virginia Vallvé Cádiz, 
Cap del Departament d’Estudis i Actuacions Ambiental.  
 
Punt segon.- Informació de les futures actuacions de transformació de la nostra ciutat, 
dins el projecte Cornellà Natura. 
 
Senyora Virginia Vallvé Cádiz 
La senyora Vallvé pren la paraula per explicar mitjançant imatges informatives els projectes 
de transformació de la ciutat.  
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Explica el projecte de transformació de la ciutat previst en els propers 2-3 anys 
Pel que fa les obres en curs, en destaquen 2 obres: la de reurbanització de carrers com són el 
carrer Pablo Picasso (entre Maresme i Salvador Dalí) i la del carrer República Argentina (entre 
Travessera i Pisa) 
 

 
 
a) Respecte de l’obra del carrer Pablo Picasso (en execució des de novembre fins al maig) és 
una obra inclosa en el Pacte de l’AMB i que és la continuació de la primera fase que va finalitzar 
al 2019.  
El seu principal objectiu és pacificar i prioritzar els vianants en tot l’entorn, millorant la qualitat 
de l’espai públic, amb l’ampliació de voreres i radis de gir per a complir la normativa 
d’accessibilitat.  
Algunes millores respecte la primera fase com l’augment de la superfície drenant de l’avinguda 
per millorar el cicle de l’aigua. 
 
b) Quan a la obra del carrer República Argentina (iniciada al febrer i prevista fins el setembre) 
és una obra que ha rebut finançament dels fons NG i que té com a principals objectius un doble 
plantejament: 
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•Naturalitzar el carrer, amb la plantació d’arbres i amb la creació de parterres amb arbustiva, 
incrementant la biodiversitat i fent l’espai més saludable.  
•Guanyar espai pel vianant i millorar l’accessibilitat ampliant les voreres i adaptant els passos 
de vianants a la normativa. Els passos de vianants es fan elevats per augmentar la seguretat del 
vianant davant dels cotxes. 
 

  
 
També es contempla la realització de dues obres de millora de parcs i places: 
c)Can Mercader patrimoni (inici febrer i i fins a l’agost) és una obra que duem a terme 
mitjançant un conveni amb l’AMB que ha rebut finançament FEDER. 
 
El seu àmbit d’actuació és circumscriu des de la Carretera de l’Hospitalet fins a l’accés nord-
oest passant pel passeig dels plàtans, la plaça de palau fins arribar a l’escalinata. 
 

 
Els seus principals objectius són:  
•La millora de camins i accessos (arrels) 
•La restauració de la vegetació singular (plàtans augment dimensions dels escocells). 
•Làmines d’aigua (font ornamental) 
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d)Jardí vertical escola bressol Mag Maginet (inici i fi març) 
Intervenció més modesta però que ens permet incrementar el verd en barris d’alta densitat, 
igual que ja es va fer amb el jardí vertical del CC Sant Ildefons. 
Valor pedagògic. Contribució a la mitigació i adaptació al CC. 
 

  
 
2)Obres previstes (5+4) 
En el marc del pacte de l’AMB i PSA tenim les següents 5 obres pendents de desenvolupar-se 
en els propers anys: 
 
e)Vianalització del carrer Arquitecte Adell i millora de la pl. Llibertat per donar donar 
continuïtat al Sistema verd del Parc de Rosa Sensat i Vila 
f)2ª fase d’Av Alps i Carretera Hospitalet (entre Fama i Porta Diagonal). Ampliació vorera i 
continuïtat carril bici. 
g)Reurbanització del c. Segarra 
h)Reurbanització del c. Ignasi Iglesias 
i)Reurbanització de la plaça Antonio Machado 
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Per altra banda, l’Ajuntament amb recursos propis i també amb els fons NG rebuts 
desenvoluparà les següents 4 actuacions: 
j)Rep Argentina (des del carrer Mossèn Andreu fins a av. Sant Ildefons). Des de abril fins a 
octubre/novembre 
 

 
 
Eliminació carril COVID per guanyar vorera. Objectius: 
•Pacificar i prioritzar els vianants en tot l’entorn, tot millorant la qualitat de l’espai públic. 
•Realçar els passos de vianants, acotant l’amplada dels carrils de circulació de vehicles, amb 
l’objectiu de minorar la velocitat. 
•Implantació de verd en format de nova arbustiva d’espècies autòctones i adaptades, de baix 
requeriment tant hídric com de manteniment. 
k)Bonestar, entre Florida i Anoia (Abril-agost) 
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Objectius: 
•Consolidar la pacificació del tram del carrer Bonestar comprés entre els carrers Florida i 
Anoia fent que passi a ser plataforma única amb prioritat invertida (prova pilot durant un any 
arrel de la pandèmia). 
•Connectar a peu els barris Centre i Gavarra mitjançant l’itinerari més directe. 
•Millorar l’estat dels arbres mitjançant la substitució del cautxú per un sistema de paviment 
drenant. 
l)Tirso de Molina 
Objectius:  
Ampliació voreres + espai per vianants 
Connectivitat entre Parc de la Ribera i Auditori i Fira 
 
m)Rambla entre Carretera d’Esplugues i Doctor Carulla, s’ha previst la creació d’un nou espai 
d’estada, mitjançant la naturalització d’un espai singular amb grans parterres i paviments 
permeables. 
 
El Pressupost revist per les esmentades obres és d’11 Milions € 

 
 
Senyor Antonio Balmón 
El senyor Balmón pregunta si algú vol plantejar alguna qüestió i, al no haver cap intervenció, 
dóna pas al tercer punt de l’ordre del dia. 

Punt tercer.-  Fases de la implantació del Nou Servei de Neteja i Recollida de Residus. 
 
Senyor Antonio Balmón 
Pren la paraula el senyor Balmón, i comenta que finalment ha vist la idoneïtat dels contenidors, 
ha vist que són a punt per a ser distribuïts a tota la ciutat. Fins a aquest moment no tenia 
constància de la possibilitat de que arribés a tota la ciutat, però en la darrera visita a l’entitat 
subministradora ha vist que es podrà desenvolupar correctament la nova implantació dels 
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contenidors de recollida de residus, i s’està preparat per arribar a tothom. A continuació, cedeix 
la paraula a la senyora Anna Barbosa Pérez, Cap del Departament ....................  
 
Senyora Anna Barbosa Pérez 
La senyora Barbosa, acompanya les seves explicacions amb la darrera publicació del butlletí 
“Cornellà informa”, específic sobre el nou servei de neteja i recollida de residus. 
 
Exposa que es desenvoluparà el nou contracte de recollida de residus mitjançant la implantació 
d’un sistema de  recollida de fraccions domiciliàries, en 154 punts i més de 1.150 contenidors, 
en les diferents especialitats de recollida de residu orgànic, rebuig, paper i cartró i vidre.  
Els nous contenidors tenen un mecanisme d’apertura electrònica mitjançant un botó per 
accionar un pedal o palanca per aixecar la tapa. Cada especialitat té una obertura diferent. 
De moment l’ús i accés és lliure, si bé es preveu l’ús mitjançant tarja electrònica en un futur no 
gaire llunyà.  
 

 
 
Durant 2 mesos hi hauran educadors cívics que informaran a la població que treballaran en 
ajudar en les diferents fases d’implementació del sistema. Una primera fase d’unes 6, 7 
setmanes per informa la població sobre els mecanismes i nou sistema de recollida, per 
ensenyar a utilitzar els nous contenidors. Una segona fase després de l’estiu, referit als 
comerços que seran els primers a utilitzar la tarja per a obrir els contenidors. Una tercera fase, 
prevista per començar a principis de l’any vinent, que serà operativa pels comerços, consistirà 
en la implementació de la tarja per obrir els contenidors i caldrà començar el repartiment, 
explicacions i pedagogia ciutadana per a l’ús de la tarja electrònica.  
 
 
 
 

https://www.cornella.cat/ca/actualitat/cornella-informa/cornella-informa/cornella-informa-especial-residus-2022.pdf
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Es configura com un repte de ciutat, un cop repartits els contenidors, per millorar el reciclatge 
que avui està entorn el 32% aproximadament, i cal arribar al 60% el 2030. Són objectius 
ambientals i econòmics. Ja que Cornellà està per sota de la mitjana de reciclatge de Catalunya.  
 
 

 
Senyor Antonio Balmón 
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El senyor Balmón pregunta si algú vol intervenir.  
 
Senyora Victòria Amargant, pregunta quantes targes es distribuiran per cada família o 
habitatge.  
 
Senyora Anna Barbosa Pérez 
La senyora Barbosa, la previsió és de dos targes per cada família o unitat cadastral, encara 
queda temps per desenvolupar la tasca, les persones i els mitjans que faran el seguiment per 
impulsar la recollida selectiva. Es preveu la implantació està prevista a finals de 2023. 
  
Senyor Antonio Balmón 
L’Alcalde, senyor Balmón comenta que està previst l’entrega de dues targes per habitatge.  
És un procés el de l’eliminació de restes mitjançant un reciclatge acurat, no gens fàcil. Caldrà 
aplicar recursos humans i tècnics, els que calguin. Però no es frenarà, no es deixarà d’empènyer 
en l’objectiu de reciclar al màxim.  No es frenarà. És un procés innovador  el que s’ha instaurat. 
S’ha escollit un sistema amb reixa per forçar el reciclatge, per que es faci l’esforç de comprimir.  
A nivell econòmic cal tenir present que, hi haurà penalitzacions d’entre 200.00 i 2.000.000 
euros si no es recicla prou bé, si no s’arriba a l’índex de reciclatge correcte.  
Està previst que els contenidors siguin repartits a tota la població, en les properes 8-9 
setmanes. Caldrà molta pedagogia i una oficina que sempre estigui pendent per si el mecanisme 
falla. El contenidor te una vida útil de 2 contractes, aproximadament uns 15 anys.   
El nou servei també preveu un increment de la neteja viària de la ciutat. Mitjançant el programa 
“Pam a Pam” s’està notant un millora en la higiene viària.  
Ja es té en compte les possibles queixes i també els possibles actes vandàlics, perquè és una 
realitat que cal preveure, i sempre hi haurà, però el canvi és una necessitat, s’ha de fer. La 
recepció de les deixalles ha de ser en un lloc proper, aquest és un problema que afecta a molts 
municipis.  
L’incivisme costarà, però la minoria no pot frenar la majoria, i cal evitar el pagament de 
2.000.000€ que paga la ciutat per no reciclar. Hi ha un compromís de l’empresa 
subministradora, que és gestora de començar ja. I cal fer molta pedagogia. Es una aposta que 
es fa després d’haver visitat moltes ciutat per veure com funciona.  I la finalitat és controla on 
van els nostres residus. Els sistemes d’eliminació són complexes. Si no s’implanten sistemes 
d’eliminació controlada, tindrem un problema i no com a societat de Cornellà, sinó a nivell 
global.  
 
Senyor Leonardo Baquedano López 
Referent a comerços avui hi ha un sistema “de ruta” per a la recollida de selectius, i pregunta si 
va a continuar-  
 
El senyor Balmón pregunta si algú vol plantejar alguna qüestió i, al no haver cap intervenció, 
dóna pas al següent punt de l’ordre del dia. 
 
 
Punt quart.- Nous projectes de reforç de les polítiques de Seguretat ciutadana. 
 
Senyor Antonio Balmón 
A continuació, cedeix la paraula al senyor Segundo Poblador, Inspector en cap de la Guàrdia 
Urbana.  
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Senyor  Segundo Poblador  
 
Esposa, mitjançant el document il·lustratiu de la informació, que les polítiques de seguretat 
ciutadana han estat encaminades a vèncer la inseguretat. Ja des de 2011 es va crear un grup de 
seguretat ciutadana per a un conflicte del barri de Sant Ildefons, que donava a la població tal 
inseguretat que impedia als veïns sortir al carrer amb tranquil·litat.  Que es va dedicar a 
passejar pels carrer, d’una manera diferent a l’habitual forma de patrullar, s’anava pas a pas. I 
posant ordre en l’ús de la via pública.  Combinat cossos i horaris es va eliminar el problema de 
bandes llatines. Es va advertir que aquesta manera de treballar donava resultats, i s’ha 
incrementar. Es controla més. Al 2015 s’incorpora la figura del gos antidroga. Amb una 
resposta d’interactuació, davant determinades situacions, menys violenta. Entenem que 
quanta més presència, més seguretat. Al 2021 hi ha hagut un increment del grup i de l’horari 
de dilluns a diumenge, amb més vehicles i més personal, 5 guàrdies i un caporal.  Aquest grup 
ha fet substitucions de cossos especialitzat.  La presència del guàrdia de barri o proximitat 
també s’ha augmentat. És l’eix de la informació necessària per actuar de 12 a 14 guàrdies.  
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Al 2011 es va crear la unitat de convivència. Dirigida a resoldre la problemàtica dintre dels 
edificis. Es va donar a conèixer i va conèixer el medi. S’ha ampliat al 2021 i porta la investigació 
de les ocupacions, es coordina amb d’altres cossos de seguretat, i ajudarà a vèncer les 
sensacions d’inseguretat.  
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Un nou servei és el servei Albatros, en que un agent de la guàrdia urbana, per patrullar per 
zones d’oci, per protegir les dones, que són més vulnerables en aquestes circumstàncies.  Ha 
localitzat devoradors sexuals identificats. Ha de veure la dona, identifica i protegeix. És una 
formula que s’està exportant a d’altres poblacions. El grup de “serenos” no va dirigit a la 
seguretat, sinó que és un recurs més de prevenció i protecció. Fan acompanyament per a casos 
i situacions de por. Porten emissora i van passejant i comuniquen a la Guàrdia urbana qualsevol 
incident.  
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Tecnològicament hi ha les 40 càmeres de vigilàcia al carrer, l’APP de seguretat ciutadana, a mb 
prop de 30.000 descàrregues.  
 

 
 
 
Senyor Antonio Balmón 
El senyor Balmón pregunta si algú vol plantejar alguna qüestió i, al no haver cap intervenció, 
dóna pas al següent punt de l’ordre del dia. 
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Senyora Maria Carmen Espuña 
Respecte del Servei Albatros demana aclariment.  
I s’explica que són dos guàrdia de paisà que patrullen dins la zona d’oci, on hi ha discoteques.  
 
 
Punt cinquè.- Situació local de les conseqüències del conflicte bèl•lic a Ucraïna.   
 
Senyor Antonio Balmón 
El senyor Balmón dona la paraula a Maria José Ramos Ibor per que expliqui la situació de les 
persones refugiades que han patit la el conflicte bèl·lic a Ucraïna.  
 
Maria José Ramos Ibor 
 
Fa exposició i resum d’algunes dades a tenir en compte respecte del conflicte i el que ha 
significat a Cornellà de Llobregat. 
El 24 de febrer va començar la invasió russa d’Ucraïna, el 28 de febrer com ajuntament ens 
adherim a la declaració del Fons Català de Cooperació al Desenvolupament i la xarxa alcaldes i 
alcaldesses per la Pau de Catalunya 
  
Un conflicte complex que interpel·la un enfrontament entre Rússia i l’OTAN. Fa 30 anys de les 
mobilitzacions amb motiu de la guerra a Bòsnia. Fa 20 anys de les mobilitzacions per la guerra 
d’Iraq. I fa 5 anys de les mobilitzacions en favor de l’acollida de persones refugiades de Síria 
 
L’1 de març ens afegim a la convocatòria de concentracions ciutadanes condemnant l’atac 
militar 
 
El 4 de març es publica una nota informativa per part del Ministerio de Inclusión, Seguridad 
Social y Migraciones que avança diferents ítems de la situació legal de les persones refugiades: 
estada legal de persones amb passaport ucraïnès a territori europeu, tenint 90 dies per 
tramitar l’asil 
 
El 7 de març, l’Ajuntament envia una carta a les 380 persones amb passaport ucranià 
empadronades a Cornellà oferint-li tot el suport que des de l’administració local posem en 
marxa Cita prèvia amb un telèfon i un mail de contacte, per tal de donar els serveis essencials:  
-Empadronament d’urgència 
-Tramitació targeta sanitària 
-Escolarització menors 
-Atenció social 
El 10 de març es publica al BOE l’aprovació de la directiva europea que recull una per les 
persones refugiades pel conflicte a Ucraïna tenen dret a residència, treball i altres drets socials 
per un any, ampliat a 3 anys. 
Ara mateix a Cornellà hi ha ateses 72 persones: 
21 adultes i 16 menors que estan empadronats o en procediment 
35 persones allotjades a un hotel, persones ateses per Creu Roja 
D’altra banda, al telèfon i al mail atenem consultes de persones que pregunten com poden 
ajudar i si hi ha cap voluntariat. 
A la web y a xarxes socials hem anat penjant quines són les recomanacions al respecte. 
És recomanable fer enviaments d'aliments, roba o medicaments? 
No. Per què? L'ajuda triga massa en arribar i es perd temps 
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Les recollides de material als municipis suposen un impacte negatiu tant econòmic, ja que 
distorsiona les economies locals amb l'arribada de materials de fora, com medi ambiental, a 
causa de la petjada de CO2 que implica el transport fins al destí.  
El transport de materials cap a Ucraïna està sent molt difícil. En el cas de medicaments, cal 
complir els estàndards de l'Agència Europea de Medicaments i les agències nacionals de 
cadascun dels països on passi el transport. 
En suma, la roba, menjar, medicaments i altres materials útils es poden comprar als països 
veïns que estan acollint la població que fuig de la guerra. 
Comprar el què calgui a prop implica: contacte proper amb la població afectada i necessitats 
locals millor identificades i validades. 
És molt més efectiu fer donatius econòmics a organitzacions especialitzades. 
A la pàgina web de la Generalitat hi ha un llistat d’entitats catalanes que treballen al terreny, 
com és el cas de la Creu Roja, on explica com col·laborar econòmicament. 
 
 
Senyor Antonio Balmón 
El senyor Balmón cedeix la paraula al senyor Joan Garcia, qui demana la paraula.  
 
Senyor Joan Garcia pren la paraula per informar sobre el Pla d’acció de Creu Roja, els drets 
dels refugiats, els dispositius de la Creu roja que ha preparat per atendre les persones que 
arriben, per avió, en cotxe, principalment. Hi ha persones i voluntaris tècnics, que atenen 
principalment dones i nens.  
Hi ha una primera intervenció de recepció d’informació i després distribució de les persones 
en hotels,. Hi ha sensació  que moltes persones arriben amb una situació transitòria, per anar 
a altres llocs de la Península. Es porten a l’Estació de França.  Que ocuparan dos trens ordinaris 
diaris i uns trens especials per tal de facilitar la marxa ales llocs finals de destí. Mentrestant, 
estan ubicades a diversos recursos residencials com hotels. 
S’està lluitant amb les màfies, que volen impedir que les persones arribin al lloc.  
 
El Senyor Juan Carlos Bravo 
Pregunta sobre les aportacions en espècie o en diners per ajudar.  
 
Senyor Antonio Balmón 
El senyor Balmón explica que parlant amb responsables de Creu Roja de Catalunya comentava 
que no té sentit la recollida de bens.   
 
 
 
Punt sisè.- Precs i preguntes 
 
 
Senyor Antonio Balmón 
 
El senyor Balmón pregunta si hi ha algú que vulgui intervenir , i no hi ha qüestions.  
En aquest moment comenta que la situació del conflicte tindrà un impacte econòmic important, 
perquè està relacionat amb energia, i tindrà efecte en la inflació. I a nivell d’Ajuntament cal 
valorar què cal fer davant les circumstàncies sobrevingudes que de moment son desconegudes, 
i caldrà anar avaluant.  Caldrà esperar quina serà la repercussió amb una dimensió social sobre 
la ciutat i la nostra  realitat.  
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Senyora Dolors Camps 
 
I, no havent altres assumpte a tractar, s’aixeca la sessió a indicació de la Presidència, quan són 
les vint hores i quaranta-set minuts, signant aquesta acta el President, juntament amb mi, la 
Secretària Delegada, que certifico. 
 
 
 
EL PRESIDENT LA SECRETÀRIA DELEGADA 
 
 
 
 
Antonio Balmón Arévalo Dolors Leyva Grasa 
 
 
 
 
 
 

 

Diligència: Per a fer constar que el present document correspon a l’acta de la sessió del Consell de Ciutat celebrada 

en data 21 de març de 2022, la qual ha estat aprovada en data .......... i ha estat transcrita íntegrament al llibre d’actes. 

 

A Cornellà de Llobregat a la data i amb la signatura electrònica que figura en aquest document 

 

             LA SECRETÀRIA DELEGADA 

       Dolors Leyva Grasa         .........    
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